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Minister Jaroslav Izák vo Vysokých Tatrách 
Aktualizované dňa: 06.03.2008 

 
  

           V dňoch 28. a 29. februára 2008 minister životného prostredia SR Jaroslav Izák absolvoval 
pracovný výjazd vo Vysokých Tatrách. Témami spoločného rokovania s ministerkou 
pôdohospodárstva Zdenkou Kramplovou boli otázky týkajúce sa zonácie TANAPu, boja proti 
podkôrnikovej kalamite a príprava zákona č. 543 o ochrane prírody a krajiny.  

Predstavitelia oboch rezortov diskutovali o opatreniach, ktoré treba realizovať na zvládnutie 
kalamity podkôrneho hmyzu v TANAPe. MP SR požaduje od štátnej ochrany prírody 
zadefinovanie šírky ochranného pásma, ktorým by sa zabránilo šíreniu kalamity. Pre jednotlivé 
zóny žiada od rezortu životného prostredia a jeho orgánov ústretovosť pri vydávaní výnimiek 
lesníkom na zásahy s tým, že 5. stupeň zostáva bezzásahový.  Pre 4. stupeň požaduje MP SR pružné 
vydávanie výnimiek a pre 1. až 3. zónu bezsúhlasný režim.  

Všetky opatrenia budú vykonané podľa smerníc Európskej únie. Podľa dohody oboch 
ministrov bude o dva mesiace na tatranskej pôde ďalšie stretnutie, kde urobia odpočet plnenia úloh 
a podľa potreby budú aktuálne reagovať na vývoj v lesoch.  

V prípade zonácie TANAPu sa budú realizovať drobné úpravy bezzásahovej zóny tak, aby 
kopírovali terén (lesné cesty, prípadne potoky). Podľa odborníkov z oboch rezortov, čo sa týka 
rozlohy navrhovanej A zóny, nebude mať tento krok na ňu vplyv, prípadne jej rozloha sa 
o niekoľko hektárov zväčší.  Týka sa to pozemkov v štátnom vlastníctve.  

Zonácia TANAPu by mala byť vyhlásená po schválení nového zákona o ochrane prírody. 
Na rokovanie vlády bude predložený v máji tohto roku a následne by sa ním mal zaoberať 
parlament tak, aby bol v priebehu septembra až októbra tohto roku prijatý. Potom by už vyhláseniu 
novej zonácie TANAPu nič nemalo stáť v ceste.  

Obaja ministri sa vyjadrili aj k medializovanej otázke návštevného poriadku TANAPu 
a zavádzaniu vstupného pri túrach do dolín. Zhodne konštatovali, že si neželajú zmeny v tejto 
oblasti. Podľa ich vyjadrenia by vyberanie vstupného nebolo vhodné a skomplikovalo by návštevu 
našich veľhôr niektorými skupinami obyvateľstva.  
 

V piatok sa minister Jaroslav Izák stretol s primátormi a starostami podtatranských miest 
a obcí. Ministerstvo životného prostredia SR vyjde samosprávam v ústrety pri príprave ich 
územných plánov. Problém je v tom, že k nim potrebujú mať schválenú zonáciu na to, aby mohli 
vytýčiť hranice intravilánov svojich miest a obcí. Bez nej územný plán nemôžu pripraviť. Zonácia 
bude vychádzať z nového zákona o ochrane prírody, s ktorého schválením sa počíta na jeseň tohto 
roku. Aby samosprávy nemuseli dovtedy čakať, po zosúladení ich intravilánov s návrhom zonácie 
budú dostávať výnimky na schválenie územného plánu.  

Samosprávy potrebujú dokončiť svoje plány územného rozvoja z praktických dôvodov, 
medzi nimi napríklad aj kvôli uchádzaniu sa o finančné zdroje zo štátneho rozpočtu, VÚC či 
eurofondov.  
 
Peter Višváder 
hovorca Ministerstva životného prostredia SR   
 


